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 Białe Błota, 26.07.2022 r. 

BRG.0002.8.2022 

 

Protokół z LVIII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota,  

która odbyła się 26.07.2022 r.  

w trybie zdalnym w Urzędzie Gminy Białe Błota, ul. Guliwera 4a. 

 

Sesja trwała: od godziny 14:00 do godziny 15:54 

Sesję prowadził: Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz 

Sekretarz obrad: Łukasz Wyszomirski 

Protokolant posiedzenia: Katarzyna Lutkowska 

Przebieg sesji został transmitowany, utrwalony za pomocą urządzenia rejestrującego obraz  

i dźwięk i stanowi załącznik do niniejszego protokołu, który jest informacją publiczną. 

W posiedzeniu wzięło udział 20 członków. Obecni: 

1. Bronisław Balcerowski 

2. Anna Banaszek 

3. Magdalena Burdanowska 

4. Kamilla Grzelak 

5. Jacek Grzywacz 

6. Patrycja Harczenko-Staszewska 

7. Krzysztof Kocikowski 

8. Jacek Krzyżanowski 

9. Karolina Lachowicz 

10. Aleksandra Lubońska 

11. Piotr Mądrzyński 

12. Krzysztof Michalak 

13. Zbigniew Moroz 

14. Ilona Nowakowska 

15. Sławomir Ossowski 

16. Sławomir Ruge 

17. Henryk Sykut 

18. Magdalena Sznajder 

19. Katarzyna Tomicka 

20. Maria Wolsztyńska 

21. Łukasz Wyszomirski 

oraz: Sekretarz Gminy Ewa Galicka, Zastępca Wójta Gminy Białe Błota Paweł Zuehlke, 

mecenas Maciej Dalka, Zastępca Kierownika Referatu Gospodarki Przestrzennej i 

Nieruchomości Natalia Zielińska 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie LVIII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz 

stwierdzenie quorum. 
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2. Wybór sekretarza obrad. 

3. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

4. Podjęcie uchwał: 

1) Projekty uchwał: 

a) w sprawie wyrażenia opinii o projekcie Audytu krajobrazowego dla 

województwa kujawsko-pomorskiego.  

b) w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych.  

        5. Zakończenie obrad LVIII Sesji VIII Kadencji. 

Ad. 1. Otwarcie LVIII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz 

stwierdzenie quorum. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz otworzył obrady, powitał wszystkich 

zebranych. Sprawdzono obecność i stwierdzono quorum. Zostały odczytane informacje w 

zakresie danych osobowych.  

 

Ad. 2. Wybór sekretarza obrad. 
 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Wybór na funkcję sekretarza obrad radnego Łukasza Wyszomirskiego.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, 

Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir 

Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (3) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Maria Wolsztyńska 

 

Sekretarzem obrad został wybrany radny Łukasz Wyszomirski. 

 

Ad. 3. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 
 

Zmiany do porządku obrad w imieniu Wójta Gminy Białe Błota zgłosiła Sekretarz Gminy 

Ewa Galicka. 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz poprosił o wprowadzenie do 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku Nr BRG.1510.5.2022 w 

sprawie budowy ul. Cukrowej w Białych Błotach. Zastępca Wójta Gminy Białe Błota Paweł 

Zuehlke wyraził zgodę na wprowadzenie tej zmiany. 
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Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji radna Magdalena Sznajder poprosiła o 

wprowadzenie do porządku obrad wolnych wniosków i zapytań, uzasadniając wprowadzenie 

punktu, długim terminem oczekiwania na spotkanie z Wójtem oraz pytaniami, jakie radni 

mają do Wójta. Na prośbę Zastępcy Wójta Gminy Białe Błota Pawła Zuehlke mecenas Maciej 

Dalka, wskazał, że sesja ma charakter sesji nadzwyczajnej, stąd okrojony porządek obrad. 

Głos zabrał radny Łukasz Wyszomirski, który wyjaśnił, że w ostatnich dniach wydarzyło się 

tyle spraw, mieszkańcy mają pytania, na ich prośbę radni kierują taki wniosek. Zastępca 

Wójta Gminy Białe Błota Paweł Zuehlke nie wyraził zgody na wprowadzenie tego punktu do 

porządku obrad (nagranie od 00:08:27 do 00:11:48). 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Wprowadzenie przez Sekretarza Gminy do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników OSP biorących udział w działaniu 

ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu. Wprowadzenie przez 

Przewodniczącego Rady Gminy do porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia 

wniosku Nr BRG.1510.5.2022 w sprawie budowy ul. Cukrowej w Białych Błotach. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (2) 

Kamilla Grzelak, Maria Wolsztyńska 

 

Zmiana do porządku obrad została przyjęta. 

 

Głosowano w sprawie: 
Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (2) 

Kamilla Grzelak, Maria Wolsztyńska 
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Porządek obrad został przyjęty. 

 

Ad. 4. Podjęcie uchwał: 
 

1) Projekty uchwał: 

 

a) w sprawie wyrażenia opinii o projekcie Audytu krajobrazowego dla województwa 

kujawsko-pomorskiego.  

Projekt uchwały przedstawiła Zastępca Kierownika Referatu Gospodarki Przestrzennej i 

Nieruchomości Natalia Zielińska (nagranie od 00:14:03 do 00:33:24). 

Radna Katarzyna Tomicka zapytała o kwestię budowy farmy fotowoltaicznej w Łochowie 

oraz o kwestię budowanych przez deweloperów osiedli domów jednorodzinnych. Natalia 

Zielińska odpowiedziała, że rekomendacje, które z tego audytu będą wynikać, gmina będzie 

musiała zawrzeć w planach miejscowych (nagranie od 00:33:42 do 00:34:27). 

Radny Krzysztof Kocikowski zapytał czy projekt audytu stoi w kolizji z uchwałą, dotyczącą 

terenów Przyłęki, Prądki. Natalia Zielińska wyjaśniła, że intencja audytu krajobrazowego dla 

tego obszaru oraz podjęta wcześniej uchwała jest taka sama - pozostawienie tych gruntów w 

dotychczasowym przeznaczeniu, zgodnie ze studium (nagranie od 00:34:34 do 00:37:36). 

Radna Magdalena Sznajder zapytała o możliwość zwiększenia obszaru terenu z audytu 

krajobrazowego. Zastępca Kierownika Referatu Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości 

odpowiedziała, że są to zidentyfikowane przez urząd wojewody krajobrazy, cały teren 

województwa jest objęty obszarem krajobrazu, można ewentualnie wnosić o wzmocnienie 

ochrony. Teren, przeznaczony na wycinkę, o który pytała radna Magdalena Sznajder jest 

objęty audytem (nagranie od 00:37:39 do 00:41:26). 

W kolejnym pytaniu radna Magdalena Sznajder zapytała o fotowoltaikę, która ma powstać w 

Cielu, na jakim obszarze będzie, jak będzie się miała do tego audytu. Zastępca Kierownika 

Referatu Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości wyjaśniła, że ma ona powstać na terenie 

ujęcia wody w Cielu. Do dyskusji przyłączył się radny Bronisław Balcerowski. W związku z 

brakiem odpowiedzi, radna Magdalena Sznajder zapytała o kwestię wycinki lasów w Gminie 

Białe Błota, na jakim etapie jest sprawa, co urząd w tej sprawie zrobił. Zastępca Wójta Gminy 

Białe Błota Paweł Zuehlke wyjaśnił, że na dzień dzisiejszy nie jest w stanie udzielić 

odpowiedzi w temacie fotowoltaiki, jak tylko będą znane szczegóły, przedstawi je radnym na 

piśmie (nagranie od 00:41:29 do 00:46:32). 

Radny Łukasz Wyszomirski ponowił pytanie jak farma fotowoltaiczna wpłynie na losy 

mieszkańców Ciela i całej Gminie, jak to wpłynie na krajobraz. Radny zauważył, że ma to 

być potężna farma fotowoltaiczna, gigantyczna generacja prądu, z bardzo dużą mocą i 

przepustowością, radny odniósł się do niewydajnych linii oraz kwestii ochrony ujęcia wody 

(nagranie od 00:46:33 do 00:49:06). 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut potwierdził słowa radnego 

Łukasza Wyszomirskiego w kwestii słabych linii przesyłowych, zwrócił się do urzędu o 

zajęcie się tematem i zbadanie mocy przesyłowych sieci energetycznych. 

Wiceprzewodniczący odniósł się także do kwestii planowanej wycinki drzew (nagranie od 

00:49:07 do 00:51:09). 
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Radna Magdalena Sznajder poruszyła temat udzielania przez Urząd odpowiedzi na piśmie, 

zapytała, czemu te pytania i odpowiedzi nie znajdują się na BIPie, aby mieszkańcy mogli je 

przeczytać (nagranie od 00:51:10 do 00:52:06). 

Zastępca Wójta Gminy Białe Błota Paweł Zuehlke zaproponował, aby na kolejnej Komisji 

Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska przeanalizować temat farmy 

fotowoltaicznej (nagranie od 00:52:09 do 00:52:39). 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zapytał o audyt i skrzyżowanie w 

Stryszku oraz skrzyżowanie w Lisim Ogonie, czy będą też inne kwestie, które będą wpływać 

na mieszkańców. Zastępca Kierownika Referatu Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości 

Natalia Zielińska odpowiedziała, że te dwa obszary, są to jedyne obszary wyłączone na 

terenie gminy, rekomendacje pokrywają się z obszarem przystąpienia do sporządzenia planu 

na terenie Kruszyna Krajeńskiego, Prądek i Przyłęk, gminie zależy na tym, aby, te cenne 

przyrodniczo tereny zostały zachowane dla przyszłych pokoleń. Zastępca Kierownika 

Referatu zaznaczyła, że będzie można jeszcze analizować projekt audytu, zgłaszać uwagi 

(nagranie od 00:52:39 do 00:55:09). 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Białe Błota Anna Banaszek zapytała o teren Panattoni w 

Lisim Ogonie i kwestię obszarów wyłączonych. Zastępca Kierownika Referatu Gospodarki 

Przestrzennej i Nieruchomości Natalia Zielińska przedstawiła na mapie obszary wyłączone 

(nagranie od 00:55:11 do 00:58:20). 

Radny Krzysztof Kocikowski zawnioskował, aby poinformować radnych, jeżeli plan zostanie 

wyłożony (nagranie od 00:58:23 do 00:58:58). 

Radny Łukasz Wyszomirski zaproponował, aby na którejś z Komisji przedyskutować temat 

(nagranie od 00:58:58 do 00:59:30).  

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zaznaczył, że jeżeli dziś nie 

zostanie podjęta ta uchwała, zamknięta zostanie droga do składania uwag, przybliżył kwestię 

prac nad uchwałą (nagranie od 00:59:31 do 01:01:09). 

Radny Krzysztof Kocikowski zapytał czy jego wniosek jest przyjęty i zostanie poddany pod 

głosowanie, Przewodniczący Rady Gminy odpowiedział, że wszystko, co dostaje przesyła 

radnym na tablety (nagranie od 01:01:13 do 01:01:09). 

Radny Bronisław Balcerowski zapytał czy jest to pierwszy audyt krajobrazowy. Zastępca 

Kierownika Referatu Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości Natalia Zielińska 

potwierdziła, że jest to pierwszy projekt dla audytu krajobrazowego, przekazany do 

zaopiniowania radzie, później będzie przedłożony do publicznego wglądu i będzie możliwość 

składania wniosków i uwag do tego projektu (nagranie od 01:02:35 do 01:05:03). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 

Wyszomirski zapowiedział podjęcie tematu przez Komisję. Radny odniósł się również do 

braku odpowiedzi, na jakim etapie jest sprawa wycinki lasu w Gminie Białe Błota (nagranie 

od 01:06:02 do 01:07:13). 

Radny Piotr Mądrzyński zapytał o złożone przez gospodarzy z Prądek wnioski o wyłączenie 

ich z miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, czy będzie to uwzględnione. 

Natalia Zielińska odniosła się do zmienionej w maju uchwały o przystąpieniu do sporządzenia 



6 

 

miejscowego planu, informując, że zostały uwzględnione wnioski, które wpłynęły, ten obszar 

przystąpienia do planu został zmniejszony (nagranie od 01:07:24 do 01:08:47). 

Radna Magdalena Sznajder zapytała, na jakim etapie jest sprawa wycinki lasu w Gminie 

Białe Błota. Zastępca Kierownika Referatu Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości 

poinformowała, że został wybrany biegły z zakresu lotnictwa do zbadania tej sprawy, zostały 

także skierowane wnioski do Starostwa o udostępnienie wniosków Urzędu Lotnictwa 

odnośnie wycinki drzew (nagranie od 01:08:47 do 01:10:56). 

Radna Magdalena Sznajder złożyła wniosek, aby w sprawę wycinki lasów włączona została 

Komisja Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska, aby Przewodniczący był 

informowany o wszystkich działaniach Urzędu Gminy Białe Błota, konsultacjach, wnioskach 

(nagranie od 01:11:04 do 01:11:51). 

Radny Krzysztof Michalak zaproponował, aby zwrócić się do Nadleśnictwa. Starosta wydał 

wszystkie decyzje na podstawie analiz. Radny zauważył, że wycinka jest uzależniona od pór 

roku, w pewnych okresach drzew się nie wycina, należy w Nadleśnictwie zapytać o 

planowane działania (nagranie od 01:11:55 do 01:13:11). 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz poinformował, że nie przyjmuje 

wniosku, ponieważ nie dotyczy on przedmiotu dyskusji. Swoje stanowisko przedstawiła radna 

Magdalena Sznajder. Radny Krzysztof Michalak zauważył, że Lasy Państwowe nie muszą 

informować, że będą wycinać drzewa na terenie gminy. Radny Łukasz Wyszomirski włączył 

się do dyskusji (nagranie od 01:13:15 do 01:16:03). 

W temacie wniosku złożonego przez radną Magdalenę Sznajder Przewodniczący Rady 

Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zwrócił się do mecenasa o zabranie głosu. Mecenas 

Maciej Dalka przychylił się do decyzji Przewodniczącego, w jego ocenie nie jest to wniosek 

formalny związany z tym punktem porządku obrad (nagranie od 01:16:35 do 01:17:24). 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie wyrażenia opinii o projekcie Audytu krajobrazowego dla województwa kujawsko-

pomorskiego. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (2) 

Kamilla Grzelak, Maria Wolsztyńska 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.76.2022 w sprawie wyrażenia 

opinii o projekcie Audytu krajobrazowego dla województwa kujawsko-pomorskiego.  
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W trakcie trwania głosowania swoją obecność zgłosiła radna Maria Wolsztyńska. 

Przewodniczący poinformował, że radna weźmie udział w kolejnym głosowaniu.  

b) w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych. 

Sekretarz Gminy Ewa Galicka przedstawiła projekt uchwały, wyjaśniając radnym, że w 

związku z tym, że urząd przystępuje do realizacji tej ulicy, a został na ulicę wydany ZRID 

powinna być to droga gminna, na chwilę obecną jest to droga kategorii wewnętrznej (nagranie 

od 01:19:28 do 01:21:35). 

 

Radna Ilona Nowakowska odniosła się do równania ul. Myśliwskiej, mimo, że to nie była 

ulica gminna (nagranie od 01:21:39 do 01:22:01). 

 

Sekretarz Gminy Ewa Galicka wyjaśniła, że ul. Myśliwska jest cały czas drogą gminną, ale w 

kategorii drogą wewnętrzną. Przestanie być drogą gminną wewnętrzną a będzie drogą gminną 

publiczną (nagranie od 01:22:03 do 01:22:37). 

 

Radny Krzysztof Kocikowski zapytał czy ta sytuacja nie ma żadnego wpływu na istniejący 

projekt budowlany tej drogi, który był wykonany. Sekretarz Gminy Ewa Galicka 

odpowiedziała, że nie ma, jest to tylko uporządkowanie pod kątem ustawy o drogach 

publicznych (nagranie od 01:23:40 do 01:24:03). 

 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (20) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (1) 

Kamilla Grzelak 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.77.2022 w sprawie zaliczenia 

drogi do kategorii dróg gminnych. 

 

c) w sprawie ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników OSP biorących udział w 

działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz przypomniał, że ekwiwalent 

należy się strażakom od chwili ogłoszenia akcji. Głos zabrała Sekretarz Gminy Ewa Galicka 

wyjaśniając kwestię poprzedniej uchwały, która określała wysokość ekwiwalentu a nie zasady 

jego przyznawania i wypłaty. Jednak w związku z wnioskiem Prokuratury Rejonowej w 
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kwestii rozważenia możliwości zmiany zapisu to zmiana taka została dokonana (nagranie od 

01:25:37 do 01:27:55). 

 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników OSP biorących udział w 

działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (20) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (1) 

Kamilla Grzelak 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.78.2022 w sprawie ekwiwalentu 

pieniężnego dla strażaków ratowników OSP biorących udział w działaniu ratowniczym, 

akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu. 
 

d) w sprawie rozpatrzenia wniosku Nr BRG.1510.5.2022 w sprawie budowy ul. Cukrowej w 

Białych Błotach. 

 

Projekt uchwały oraz kwestię wniosku mieszkańców ul. Cukrowej w Białych Błotach 

przedstawiła Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder 

(nagranie od 01:28:47 do 01:29:44). 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Białe Błota Anna Banaszek zapytała czy jeżeli zostanie 

przegłosowana ta uchwała jak będzie się to miało do innych wniosków, które wpływają do 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji (nagranie od 01:29:54 do 01:30:30). 

 

Radny Łukasz Wyszomirski przypomniał kwestię ul. Cukrowej, zdaniem radnego Komisja 

rozpatruje każdy wniosek indywidualnie, są różne intencje, różne powody, dlaczego 

mieszkańcy kierują wnioski (nagranie od 01:30:31 do 01:31:59). 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder zaznaczyła, że Wójt 

przychylił się do wniosku mieszkańców ul. Cukrowej, ulica jest w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej na lata 2023-2024 (nagranie od 01:32:00 do 01:32:55). 

 

Radny Łukasz Wyszomirski powiedział, że to Wójt wpisuje ulice do projektu budżetu, radni z 

danego sołectwa diagnozują, które ulice są priorytetowe. Radna Anna Banaszak zapytała, 

dlaczego akurat ta ulica jest priorytetowa. Radny Łukasz Wyszomirski odpowiedział, że nie 

jest ona priorytetowa, zaznaczając, że nie było w tym przypadku przesłanek żeby stwierdzić, 

że ta petycja jest niezasadna. Osobną kwestią jest jak będzie to finansowane (nagranie od 

01:32:55 do 01:35:09). 
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Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder powiedziała, że 

mieszkańcom ul. Cukrowej została wyjaśniona kwestia prowadzenia już innych inwestycji. 

Przewodnicząca zauważyła, że nikt z radnych z Sołectwa Białe Błota nie uczestniczył w 

Komisji (nagranie od 01:35:09 do 01:35:45). 

 

Radny Sławomir Ossowski zgodził się z opinią radnej Anny Banaszek, poruszył także temat 

ul. Cudne Manowce w Zielonce. Przewodniczący Rady Gminy przekazał, że Wójt został 

poinformowany, że odpowiedź w tej sprawie zostanie udzielona do końca sierpnia (nagranie 

od 01:35:55 do 01:37:35). 

 

Radny Sławomir Ruge zapytał o budowę tej ulicy, czy Wójt zagwarantował już środki. 

Zastępca Wójta Gminy Białe Błota Paweł Zuehlke odpowiedział, że środki są zabezpieczone 

na rok 2023 i 2024 w łącznej kwocie 900 000,00 zł, to pozwoli rozpocząć procedurę 

przetargową i ocenić ostateczne koszty (nagranie od 01:38:01 do 01:39:16). 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder przypomniała, że 

jest to opinia Komisji, decyzja o przyjęciu wniosku podejmą radni (nagranie od 01:39:17 do 

01:39:27). 

 

Radna Maria Wolsztyńska przypomniała, że ul. Cukrowa była wielokrotnie omawiana, po 

trzech latach jest kolejny projekt, w WPF na tę ulicę zabezpieczono ponad 1 mln zł, jednak 

część środków została ściągnięta na projekt ul. Tulipanowej i Żonkilowej a pozostała kwota 

została zabezpieczona na rozpoczęcie procedury przetargowej, radna odniosła się także do 

kosztów budowy (nagranie od 01:39:39 do 01:42:38). 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut zapytał o to, jak 

zaprojektowano tę ulicę, dlaczego nie jest to pieszojezdnia. Radna Maria Wolsztyńska 

przyznała, że został zaplanowany tam chodnik, koszty wynikające z jego budowy nie 

przedrożą tej inwestycji. Radny Henryk Sykut wyraził swoje wątpliwości (nagranie od 

01:42:42 do 01:45:05). 

 

Radny Piotr Mądrzyński powiedział, że na tej ulicy powinno być zrobione odwodnienie w 

stronę lasu, należałoby zrobić pieszojezdnię (nagranie od 01:45:07 do 01:45:56). 

 

Radna Magdalena Sznajder odniosła się do słów Radnej Marii Wolsztyńskiej na temat zdjęcia 

100 000,00 zł żeby zrobić kolejne projekty. Zdaniem radnego Bronisław Balcerowski Rada 

powinna móc zapoznać się z założeniami do projektu. Na wątpliwości radnej Magdaleny 

Sznajder odpowiedziała radna Maria Wolsztyńska, mówiąc, że Rada nie chciała przeznaczyć 

środków na dodatkowe projekty (nagranie od 01:45:56 do 01:47:25). 

Radny Krzysztof Kocikowski odniósł się do tego, że nie jest znany całkowity koszt 

inwestycji, poprosił o informacje, jaki jest przewidziany całkowity koszt, zaznaczając, że 

dzisiejsza uchwała nie przesądza o realizacji. Zastępca Wójta Gminy Białe Błota Paweł 

Zuehlke odpowiedział, że na ten moment kosztorys inwestorki wynosi 1 800 000,00 zł 

(nagranie od 01:47:38 do 01:50:10). 

 

Radny Łukasz Wyszomirski powiedział, że nie można uzależniać tego czy wniosek jest 

zasadny czy nie, od tego ile będzie kosztowała ulica, nie o tym jest wniosek, (nagranie od 

01:50:27 do 01:51:22). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zarządził głosowanie, 

poinformował, że radna Patrycja Harczenko-Staszewska opuściła obrady. 
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Głosowano w sprawie: 
w sprawie rozpatrzenia wniosku Nr BRG.1510.5.2022 w sprawie budowy ul. Cukrowej w 

Białych Błotach. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (16) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Jacek 

Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof 

Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Henryk Sykut, 

Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

PRZECIW (2) 

Anna Banaszek, Jacek Grzywacz 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Sławomir Ruge 

 

NIEOBECNI (2) 

Kamilla Grzelak, Patrycja Harczenko-Staszewska 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.79.2022 w sprawie rozpatrzenia 

wniosku Nr BRG.1510.5.2022 w sprawie budowy ul. Cukrowej w Białych Błotach. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz przypomniał, że ostatnio, po 

rozliczeniu budżetu w czerwcu okazało się, że Wójt nikogo nie pytał, powstawiał ulice, z 

nikim nie rozmawiał na ten temat. Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk 

Sykut przypomniał, że będą jeszcze wnioski o następną edycję dofinansowań z Funduszu 

Budowy Dróg (nagranie od 01:47:38 do 01:52:50). 

 

Ad. 5. Zakończenie obrad LVIII Sesji VIII Kadencji. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz zakończył obrady LVIII Sesji Rady Gminy. 

  

 

                                                                                        Przewodniczący Rady Gminy  

             Białe Błota 

         /-/Jacek Grzywacz 

 
 

 

 

Nagranie z sesji dostępne jest pod adresem: 

https://bialeblota.esesja.pl/transmisja/28556/sesja-rady-w-dniu-wtorek-26-lipca-2022.htm 

 

Zgodnie z § 39 ust 2 i 5 Statutu Gminy Białe Błota uwagi do protokołu można wnosić do dnia 16.08.2022 r. 

Uwagi można wnosić w formie pisemnej do Przewodniczącego Rady Gminy.  


